

云南大学 2022 年中国政府奖学金 国际学生招生简章

一、项目及招生类别

1. 项目类别：中国高校自主招生项目（B类）
2. 招生类别：全日制硕士研究生和博士研究生

二、奖学金内容

包含学费、住宿费、生活费 and 综合医疗保险。详见“中国政府奖学金介绍”。

https://www.campuschina.org/zh/content/details1003_122933.html

三、申请条件

1. 申请人须为非中国籍公民，身体健康；奖学金招收名额只用于招收新生，不向已经在华的学生提供。

2. 申请人的学历和年龄要求：

来华攻读硕士学位者，须具有学士学位，年龄不超过 35 周岁。

来华攻读博士学位者，须具有硕士学位，年龄不超过 40 周岁。

四、申请流程

1. 申请人需线上完成申请流程。请登录“中国政府奖学金来华留学管理信息系统”(<http://www.csc.edu.cn/studyinchina>)，用中文或英文填写申请信息（受理机构编号请填写“10673”，留学项目种类请选“B”），在线提交《中国政府奖学金申请表》，打印并签名。

2. 于 2022 年 4 月 8 日前完成在线申请，逾期不予受理。

五、申请材料：

注：以下所有材料都须上传至“中国政府奖学金来华留学管理信息系统”(<http://www.csc.edu.cn/studyinchina>)。所有上传的证明文件必须清晰、真实且有效。建议申

请人使用专业设备扫描相关文件。申请人应当承担因上传材料不明确或无法识别而造成的后果。申请材料如非中、英文文本，需提供公证过的中文或英文翻译件。

1.《中国政府奖学金申请表》，请用中文或英文填写，需本人签名方有效。

2.本人证件照，以护照号码命名（照片格式：彩色2寸免冠证件照，白色背景无边框，头部占照片尺寸的2/3，照片尺寸不低于320*240像素，高宽比为4:3，大小为100-500KB，JPG格式）。

3.护照照片页扫描件。

4.经过公证的最高学历证明。如申请人为在校学生，须另外提交本人就读学校出具的在学证明。中英文以外文本须附经公证的中文或英文的译文。

5.学习成绩单。中英文以外文本须附经公证的中文或英文的译文。

6.来华学习和研究计划。应提交中/英文学习计划（1000字以上），博士研究生须由中方导师签字，学习计划只可以用中文或者英文书写。学习计划需阐明申请人对所申请专业的认识理解、学习目标及研究方向。

7.两封推荐信。提交两名教授或副教授的推荐信，内容应重点包含对申请来华学习目标要求，以及对申请人综合能力，未来发展的评价，只可用中文或英文书写。

8.申请学习音乐专业的学生须上传本人作品；申请学习美术专业的学生须提供本人2张素描画、2张色彩画以及2张其它作品的光盘。

9.《外国人体格检查记录》（扫描件，原件自行保留）。此表格由中国卫生检疫部门统一印制，仅限来华学习的时间超过6个月者，须用英文填写。申请人应严格按照《外国人体格检查记录》中要求的项目进行检查。缺项、未贴有本人照片或照片上未盖骑缝章，无医师和医院签字盖章的《外国人体格检查记录》无效。

10.无犯罪记录证明。

11.语言能力证明。申请以中文为专业教学语言的申请人须提供有效期内HSK成绩报

告（最低要求 HSK4 级 180 分）。英文授课项目的申请人应根据要求提供相应的语言能力证明，如雅思或托福成绩单。

六、录取及通知

1. 云南大学将组织专家对申请人的申请材料进行评审，遴选出拟录取人选，并上报云南省教育厅和国家留学基金委审核，对符合条件者，择优录取。

2. 云南大学将在 7 月向奖学金获得者发送录取材料。

3. 每名奖学金获得者只能获得一个中国政府奖学金项目的资助；对于同时被多所高校录取的奖学金申请人，留学基金委仅为其保留一所学校的奖学金资格。

4. 奖学金获得者入学后不得变更录取院校，原则上不得变更学习专业及学习期限。

5. 不能按录取期限来华学习者，奖学金资格不予保留。

七、联系方式

联系人：楚老师、付老师

电话：+ 86-871-65032910

传真：+ 86-871-651843424

电子邮件：lxsk@ynu.edu.cn

Yunnan University Admissions for International Students Chinese Government Scholarship Program 2022

I. Program Category and Admission Category

1. Program Category: Chinese Government Scholarship - Chinese University Program (Program Category Type B).
2. Admission Category: Full-time Master Degree Programs and PhD. Degree Programs.

II. Scholarship Coverage

Tuition, on-campus accommodation, living allowance, and Comprehensive Medical Insurance. See *Guide to Study in China under Chinese Government Scholarship* for details. (https://www.campuschina.org/content/details3_74776.html)

III. Application Requirements

1. The applicants must be Non-Chinese citizens in good health condition. The planned enrolment quota of Chinese Government Scholarship can only be provided to new students, students who are currently studying in China can not apply for this scholarship.
2. To be eligible, applicants must:
 - be a bachelor's degree holder under the age of 35 when applying for master's programs;
 - be a master's degree holder under the age of 40 when applying for doctoral programs.

IV. Application Procedure

1. Applicants should complete the application procedure online. Please visit Chinese Government Scholarship Information Management System for International Students (<http://www.csc.edu.cn/studyinchina>) to fill in the Application Form for Chinese Government Scholarship in Chinese or English (Agency Number of Yunnan University is 10673, Program Category is B), submit the completed form online, print a hard copy, and sign.
2. Applicants should complete online application by 8th April, 2022 China Standard Time. Overdue completion and/or incomplete information may result in failure in receiving the scholarship.

V. Application Documents

Reminder: All the following documents should be upload on Chinese Government

Scholarship Information Management System for International Students

(<http://www.csc.edu.cn/studyinchina>). All uploaded supporting documents must be clear, authentic and valid. Applicants are recommended to use professional device to scan the relevant documents. Applicants shall bear the consequences caused by unclear or unidentifiable uploaded materials. Notarized translation must be provided if any of the documents is not in Chinese or English.

1. The signed *Application Form for Chinese Government Scholarship*.
2. Personal ID photo, named after passport number (Photo reference format: 2 inch color crown-free ID photo. The white background has no borders, the head accounts for 2/3 of the photo size, the photo size is not less than 320 * 240 pixels, the aspect ratio is 4: 3, the size between 100 KB and 500KB, JPG format.)
3. Passport photo page.
4. Notarized highest diploma: Prospective diploma winners must submit official proof of student status by their current school. Documents in languages other than Chinese or English must be attached with notarized Chinese or English translations.
5. Academic transcripts: Transcripts in languages other than Chinese or English must be attached with notarized Chinese or English translations.
6. A Study Plan or Research Proposal in Chinese or English. (A minimum of 800 words.)
A study plan proposal. A study plan written in Chinese or English shall contain more than 1,000 characters or words; the proposal shall demonstrate an overall understanding of your study field, your research goals and objectives.
7. Two letters of recommendation (written only in Chinese or English) from professors or associate professors shall be submitted. These letters shall describe the applicant's objectives of learning in China, comprehensive abilities, and evaluation of future growth.
8. Applicants for music studies are requested to submit their own works. Applicants for fine arts programs must submit their own works which include two sketches, two color paintings and two other works.
9. Applicants planning to stay in China for more than 6 months must submit a photocopy of the Foreigner Physical Examination Form completed in English (the original copy should be

kept by the applicant.) The form is designed by the Chinese quarantine authority and can be obtained from the dispatching authority. The physical examinations must cover all the items listed in the Foreigner Physical Examination Form. Incomplete records or those without the signature of the attending physician, the official stamp of the hospital or a sealed photograph of the applicants are invalid. Please select the appropriate time to take physical examination as the result is valid for only 6 months.

10. Non-criminal record report.

11. Language qualification certificates. Applicants for Chinese-taught programs must submit valid HSK reports (a minimal of HSK4 with a total score no less than 180.) Applicants for English-taught programs shall provide relevant language proficiency certificates according to the requirements, like IELTS or TOFEL report.

VI. Admission and Notification

1. After assessment by experts from Yunnan University, the documents of qualified applicants will be delivered to the Education Department of Yunnan Province and National CSC, it is a merit-based enrollment.

2. YNU will send the admission documents to scholarship recipient in July.

3. Each applicant could only receive one scholarship supported by the Chinese Government Scholarship Program. If an applicant is recruited by more than one university, CSC will reserve only one university's scholarship qualification for this applicant.

4. Scholarship recipients shall not change their host university, field of study, or duration of study unless they give up the grant.

5. Scholarship will not be reserved if its recipient cannot register before the registration deadline.

VII. Contact Information

Contacts: Ms. Chu, Ms. Fu

Tel:+86-871-65032910

Fax: + 86-871-65183424

Email: lxsk@ynu.edu.cn